

GROWTH OF DOMESTIC LIQUIDITY IN THE SAUDI ECONOMY BY 8.4 PERCENT

Domestic liquidity in the Saudi economy recorded notable annual growth by the end of July 2025, valued at 239.973 billion riyals, with a growth rate of 8.4 percent, reaching more than 3.109 trillion riyals, compared to about 2.869 trillion riyals in the same period of 2024.

According to the monthly statistical bulletin issued by the Saudi Central Bank (SAMA), the broad definition of money supply (M3) increased on a quarterly basis by 64.144 billion riyals, or 2.1 percent, to reach 3.120 trillion riyals by the end of the second quarter of this year, compared to 3.055 trillion riyals at the end of the first quarter of the same year. "Demand deposits" ranked first with a contribution rate of 46.5 percent, amounting to 1.447 trillion riyals, followed by "time and savings deposits" at 1.123 trillion riyals, with a contribution rate of 36.1 percent.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



نمو السيولة المحلية في الاقتصاد السعودي 8.4 في المئة

سجلت السيولة المحلية في الاقتصاد السعودي نمواً سنوياً ملحوظاً بنهاية يوليو/تموز 2025، بقيمة تُقدر بـ 239.973 مليار ريال، وبنسبة نمو بلغت 8.4 في المئة، لتصل إلى أكثر من 3.109 تريليونات ريال، مقارنة بنحو 2.869 تريليون ريال في الفترة ذاتها من عام 2024. وبحسب النشرة الإحصائية الشهرية الصادرة عن البنك المركزي السعودي (ساما)، ارتفع عرض النقود بمفهومه الواسع (ن3)، على أساس ربعي بمقدار 64.144 مليار ريال، وبنسبة 2.1 في المئة، ليبلغ 3.120 تريليونات ريال بنهاية الرابع الثاني من العام الجاري، مقابل 3.055 تريليونات ريال بنهاية الربع الأول من العام نفسه.

و جاءت "الودائع تحت الطلب" في الصدارة بنسبة مساهمة بلغت 46.5 في المئة، وبقيمة 1.447 تريليون ريال، تلتها "الودائع الزمنية والادخارية" التي بلغت 1.123 تريليون ريال بنسبة مساهمة 36.1 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

OIL MAINTAINS GAINS DESPITE ATTACKS ON RUSSIAN ENERGY FACILITIES

Oil prices stabilized on Monday as investors assessed the impact of Ukrainian drone attacks on Russian refineries, which could disrupt its crude oil and fuel exports, amid anticipation of growing U.S. demand for fuel.

Brent crude futures added three cents to \$67.02 a barrel. West Texas Intermediate (WTI) crude futures rose 8 cents to \$62.77 a barrel. The contracts had earlier gained more than 1 percent as Ukraine escalated its attacks on Russian oil infrastructure, including the largest oil export terminal in Primorsk port and the Kirishinefteorgsintez refinery, one of Russia's two largest refineries.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



النفط يحافظ على مكاسبه رغم هجمات على منشآت الطاقة الروسية

استقرت أسعار النفط اليوم الاثنين، مع تقدير المستثمرين لنتأثير هجمات بطارات مسيرة أوكرانية على مصافي روسية قد تعطل صادراتها من النفط الخام والوقود، ووسط ترقب نمو الطلب الأميركي على الوقود.

و زادت العقود الآجلة لخام برنت ثلاثة سنتات إلى 67.02 دولار للبرميل. وارتفعت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط 8 سنتات إلى 62.77 دولار للبرميل. وكانت ارتفعت العقود بأكثر من 1 في المئة مع تصعيد أوكرانيا هجماتها على البنية التحتية النفطية الروسية، بما في ذلك أكبر محطة لتصدير النفط في ميناء بريمورسك ومصفاة كيريشينفيورجسينتيز، وهي واحدة من أكبر مصافي في روسيا.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

ARAB COUNTRIES ACCOUNT FOR 53.5 PERCENT OF OPEC+ PRODUCTION

The share of Arab countries in total oil production within the OPEC+ alliance of OPEC members and non-members increased to 53.55 percent in August, compared to about 52.97 percent in July 2025, bringing the total Arab group production to 22.706 million barrels per day, up from 22.188 million barrels per day in July.

Total Arab OPEC production reached about 21.71 million barrels per day in August, representing around 77.68 percent of OPEC's total output. The Arab OPEC members include Saudi Arabia, Iraq, the UAE, Kuwait, Libya, and Algeria, while the OPEC+ alliance also includes Oman, Bahrain, and Sudan.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



الدول العربية تستحوذ على 53.5 في المئة من إنتاج "أوبك+"

ارتفاع نصيب الدول العربية من إجمالي إنتاج النفط ضمن تحالف مجموعة دول "أوبك" والممنتجين من خارجها فيما يُعرف بـ "أوبك+" إلى 53.55 في المئة في أغسطس الماضي، مقارنة بنحو 52.97 في المئة في يوليو 2025. ليصل إجمالي إنتاج المجموعة العربية إلى 22.706 مليون برميل يومياً، مقابل 22.188 مليون برميل يومياً في يوليو الماضي.

وبلغ إجمالي إنتاج الدول العربية في "أوبك" نحو 21.71 مليون برميل يومياً في أغسطس الماضي، تمثل نحو 77.68 في المئة من إجمالي إنتاج منظمة أوبك. وتنضم قافلة الدول العربية في "أوبك+" كلاً من السعودية والعراق والإمارات والكويت ولíبيا والجزائر، بينما يضم تحالف "أوبك+" كل من سلطنة عمان والبحرين والسودان.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

DEPOSIT GROWTH SLOWS IN EGYPT AMID INTEREST RATES AND POUND STABILITY

The growth of total deposits in 11 banks listed on the local stock exchange slowed in the first half of this year, marking its lowest rate since the flotation of the pound in 2024.

According to the data, total deposits in the banks surveyed by "Bloomberg Asharq" rose by only 6.2 percent during the period between January and June to nearly 3 trillion pounds (\$75 billion), compared to a growth rate of 24.4 percent a year earlier, alongside rising lending.

The survey included Commercial International Bank, Qatar National Bank, Housing and Development Bank, Egyptian Gulf Bank, Abu Dhabi Islamic Bank, Suez Canal Bank, Crédit Agricole, Export Development Bank of Egypt, United Bank, Faisal Islamic Bank, and Al Baraka Bank.

[Source \(Al-Arab Newspaper London, Edited\)](#)



تباطؤ نمو الودائع في مصر بفعل الفائدة وتواسُك الجنيه

تباطأ نمو إجمالي رصيد الودائع في 11 بنكاً مدرجاً بالبورصة المحلية خلال النصف الأول من العام الحالي، مسجلاً أدنى معدلاته منذ تعويم الجنيه في 2024.

ووفق البيانات ارتفع إجمالي الودائع في البنوك المشمولة بالمسح الذي أجرته "بلومبيرغ الشرق" بنسبة 6.2 في المائة فقط خلال الفترة بين يناير ويونيو إلى قرابة 3 تريليونات جنيه (75 مليار دولار)، مقارنة بمعدل نمو بلغ 24.4 في المائة قبل عام، مقابل ارتفاع الإقران.

وشمل المسح البنك التجاري الدولي وقطر الوطني والتعمير والإسكان والمصري الخليجي ومصرف أبوظبي الإسلامي وقناة السويس وكريدي أغريكول والمصري لتنمية الصادرات والمصرف المتحد وفيصل الإسلامي والبركة.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

"FITCH" GRANTS TUNISIA POSITIVE OUTLOOK IN RECOGNITION OF ITS ECONOMIC REFORM EFFORTS

"Fitch" Ratings has granted Tunisia a positive outlook in its latest report, marking a new and clear international recognition of the government's serious efforts to reform an economy suffering from chronic structural pressures.

The agency upgraded Tunisia's long-term foreign and local currency credit ratings from "CCC+" to "B+" with a stable outlook.

Fitch projected the general budget deficit to rise to 2.2 percent of GDP this year and 2.8 percent in 2027, up from 1.5 percent recorded at the end of last year. Meanwhile, foreign direct investment inflows are expected to recover for the full year, after growing 54 percent year-on-year in the first half of 2025, with continued payments projected for the period between 2025 and 2027.

[Source \(Al-Arab Newspaper London, Edited\)](#)



"فيتش" تونس نظرة إيجابية إقراراً بجهودها للإصلاح الاقتصادي

منحت وكالة "فيتش" للتصنيف الائتماني تونس نظرة إيجابية في أحدث تقارير الوكالة، وذلك كإقرار دولي جديد وواضح بجدية الجهود التي تبذلها الحكومة لإصلاح اقتصاد يعاني من ضغوط هيكلية مزمنة.

ورفعت الوكالة تصنيف تونس الائتماني طويلاً الأجل بالعملتين الأجنبية والمحلية من "سي.سي.سي.سي+" إلى "سي+" مع نظرة مستقبلية مستقرة.

وتوقعت فيتش أن يرتفع عجز الموازنة العامة إلى 2.2 في المائة من الناتج المحلي الإجمالي هذا العام و 2.8 في عام 2027، من 1.5 في المائة مسجلة بنهاية العام الماضي. بينما من المتوقع انتعاش تدفقات الاستثمار الأجنبي المباشر لكامل هذا العام، بعد نمو قدره 54 في المائة خلال النصف الأول من 2025 على أساس سنوي، واستمرار المدفوعات خلال الفترة بين 2025 و 2027.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

CHINA'S INDUSTRIAL PRODUCTION AND RETAIL SALES GROWTH SLOW

China's industrial production and retail sales growth further slowed in August, according to official data, contrary to expectations and highlighting the challenges still facing the world's second-largest economy.

Industrial output rose 5.2 percent year-on-year in August, according to the National Bureau of Statistics, marking the slowest pace since the same month last year.

The Bureau also reported retail sales rising 3.4 percent year-on-year last month, the slowest pace since November and below Bloomberg's forecast of 3.8 percent.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



تباطؤ نمو الإنتاج الصناعي وبيعات التجزئة في الصين

سجل مؤشر نمو الإنتاج الصناعي وبيعات التجزئة في الصين مزيداً من التراجع خلال شهر أغسطس (آب) الماضي، وفقاً ما أظهرت بيانات رسمية. مخالفًا بذلك التوقعات ومسلطاً الضوء على التحديات التي لا يزال يواجهها ثاني أكبر اقتصاد في العالم.

وارتفع الإنتاج الصناعي بنسبة 5.2 في المائة على أساس سنوي في أغسطس/آب، وفقاً لبيانات المكتب الوطني للإحصاء، وهي أبطأ وتيرة منذ الشهر نفسه من العام الماضي.

كما أظهرت بيانات المكتب الوطني للإحصاء ارتفاع بيعات التجزئة بنسبة 3.4 في المائة على أساس سنوي الشهر الماضي. وهي الأبطأ منذ نوفمبر/تشرين الثاني، وأقل من توقعات "بلومبرغ" البالغة 3.8 في المائة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

UAE HOTELS RECEIVE MORE THAN 16 MILLION GUESTS IN 6 MONTHS

UAE Minister of Economy and Tourism Abdullah bin Touq Al Marri revealed that hotel establishments hosted more than 16.1 million guests during the first six months of this year, a 5.5 percent increase compared to the same period in 2024.

While chairing the third meeting of the "Hospitality Advisory Council" for 2025, attended by representatives from both public and private sectors including directors and heads of major national and international hotel establishments operating in the country, he confirmed that "the hospitality sector recorded outstanding performance during the past period."

Hotel occupancy nights rose to 56 million, an increase of 7.3 percent, while the average stay length reached 3.5 nights. The UAE currently has 1,243 hotel establishments with more than 216,000 rooms.

Source ([Al Arabiya.Net Website, Edited](#))

فنادق الإمارات تستقبل أكثر من 16 مليون نزيل في 6 أشهر

كشف وزير الاقتصاد والسياحة الإماراتي عبدالله بن طوق المري، عن استقبال المنشآت الفندقية خلال أول ستة أشهر من العام الجاري أكثر من 16.1 مليون نزيل بنمو قدره 5.5 في المائة مقارنة بالفترة ذاتها من عام 2024.

وأكد خلال ترؤسه اجتماع "المجلس الاستشاري للضيافة" الثالث لعام 2025، بحضور ممثلي القطاعين العام والخاص من مديري ورؤساء كبريات المنشآت الفندقية الوطنية والعالمية العاملة في الدولة، أن "قطاع الضيافة شهد تسجيل أداء متميز خلال الفترة الماضية".

وارتفع عدد ليالي الإشغال الفندقي إلى 56 مليون ليلة بنسبة 7.3 في المائة، بينما بلغ متوسط مدة الإقامة 3.5 ليل، مع وجود 1243 منشأة فندقية في الدولة تضم أكثر من 216 ألف غرفة.

المصدر ([موقع العربية.نت، بتصرف](#))

